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Województwa Opolskiego

Interpelacja w sprawie planów dotyczących składowania popiołów z Elektrowni Opole w 
kamieniołomie w Ligocie Tułowickiej

Szanowny Panie Marszałku,

Tułowice mogą poszczycić się pięknymi zabytkami oraz licznymi walorami przyrodniczymi. Te 
ostatnie dotyczą także nieeksploatowanych części wyrobiska należącego do kopalni bazaltu Rutki- 
Ligota.

W 2015 r. Spółka Kopalnie Odkrywkowe Surowców Drogowych (KOSD) z Niemodlina (w skład której 
wchodzi leżąca na terenie Ligoty Tułowickiej kopalnia bazaltu) zwróciła się do starostwa 
powiatowego o wydanie pozwolenia na rekultywację terenów pokopalnianych w kierunku leśno- 
wodnym. Plany te zaakceptował burmistrz Tułowic oraz urząd marszałkowski.

Jak się okazało rekultywacja wyrobiska polegać miała m.in. na składowaniu w ok. 400 ton popiołu i 
żużla z Elektrowni Opole. Do miejscowości przyjechały pierwsze ciężarówki z odpadami.

Ponieważ projekt nie był konsultowany z mieszkańcami, zaczęli oni zbierać podpisy pod listami 
protestu. Bali się o swoje zdrowie ze względu na pyły czy zagrożenie dla zbiornika wód podziemnych. 
Z drugiej strony KOSD zagroził, iż w przypadku odstąpienie od umowy-gmina będzie musiała 
zapłacić wielomilionowe odszkodowanie.

Sprzeciw mieszkańców przyniósł jednak pożądany przez nich efekt. Spółka obiecała, że, po 
zakończeniu eksploatacji, nieodpłatnie przekaże teren gminie, a ta w zamian sama dokona jego 
rekultywacji.

Istnieje jednak kolejny problem, a mianowicie ponad 4 tys. ton żużla, które już zostały do 
miejscowości przywiezione. Kto powinien je usunąć?

Bardzo proszę Pana Marszałka o odpowiedź, jak się to stało, że kolejne instytucje wydawały 
pozwolenie na rekultywację terenu przy użyciu odpadów z elektrowni, mimo iż plany te nie zostały 
skonsultowane z mieszkańcami? Co więcej nie zostali oni nawet o nich w jakiejkolwiek formie 
oficjalnie powiadomieni.

Z poważaniem


